
Protokół z posiedzenia 
Komisji Budżetowej i Rozwoju Przedsiębiorczości,  

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  
oraz  Komisji Terenowej, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego  

z dnia 23 stycznia 2018 roku 
 

Wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy odbyło się 23 stycznia 2018 roku w Sali posiedzeń 
Rady Gminy w Krupskim Młynie przy ul. Głównej 5.  
Obecni na posiedzeniu:  
Komisja Budżetowa i Rozwoju Przedsiębiorczości:  
Henryk Brodziak; Ewelina Kornek; Klaudiusz Kruszewski;  
Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu: 
Artur Dawydzik, Ewa Kluba, Bogdan Mika, Roman Piksa; Jerzy Sier; 
Komisja Terenowa, Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego: 
Witold Bulas, Jacek Kiszkis, Dominik Pawlak; Franciszek Sufa; Herbert Panchyrz 
oraz  
Wójt Gminy – Jan Murowski  
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła 
Sekretarz Gminy – Danuta Pries  
Kierownik Gminnego Zespołu Oświatowego – Barbara Furmańska  
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krupskim Młynie – Maria Bania 
Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Krupskim Młynie – Małgorzata Dubiel 
Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Potępie – Ewelina Chmiel 
Dyrektor Przedszkola Nr 1 w Krupskim Młynie – Anna Żurowska 
mieszkaniec gminy – Edward Błaszczyk 
mieszkanka gminy - Elżbieta Laprus  
mieszkanka gminy - Lucyna Mielczarek  
redaktor „Gwarka” – Alicja Jurasz  
nieobecny: Gerard Piegza 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Róża Ochman-Szyguła, prowadząca posiedzenie Komisji, przywitała, 
radnych oraz przedstawiła porządek posiedzenia:  

1. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2018 rok. 

2. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na 

lata 2014 – 2020”.  

3. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania na lata 2014 – 2020”.  

4. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 

pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy Krupski Młyn.  

5. Projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji rewizyjnej na 2018 rok. 



6. Przedstawienie informacji dot. organizacji szkół i przedszkoli funkcjonujących na 

terenie gminy oraz zasobów użytkowanych na cele sportowe, kulturalne itp.  

7. Sprawy bieżące. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy obecni mają uwagi do porządku. Sekretarz 
Gminy wnioskowała o rozszerzenie porządku o pkt o treści: „Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia Zespołu Szkół w Krupskim Młynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Krupskim 
Młynie.” Zaproponowała, aby omówić projekt uchwały jako pkt 1. Członkowie Komisji przyjęli 
przedstawioną propozycję przez aklamację. Zaproponowany porządek posiedzenia przedstawia się 
następująco: 

1. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Krupskim Młynie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Krupskim Młynie. 

2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2018 rok. 

3. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 

2014 – 2020”.  

4. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania 

na lata 2014 – 2020”.  

5. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy Krupski Młyn.  

6. Projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji rewizyjnej na 2018 rok. 

7. Przedstawienie informacji dot. organizacji szkół i przedszkoli funkcjonujących na terenie 

gminy oraz zasobów użytkowanych na cele sportowe, kulturalne itp.  

8. Sprawy bieżące. 

 
Ad. 1.  

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Krupskim Młynie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Krupskim Młynie. 

Sekretarz Gminy – Danuta  Pries  wyjaśniła, że podjęcie uchwały jest niezbędne do tego, aby zgodnie 
z nowelizacją ustawy o systemie oświaty, uporządkować nazewnictwo placówek oświatowych na 
terenie gminy. Następnie przedstawiła członkom Komisji projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia Zespołu Szkół w Krupskim Młynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Krupskim 
Młynie.  
Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony 
projekt.  
 

Ad. 2. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2018 rok. 
Kierownik GOPS-u – Maria Bania omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 



narkomanii na 2018 rok. Opowiedziała o rodzajach i poziomie uzależnień wśród mieszkańców gminy 
oraz o działaniach profilaktycznych prowadzonych m.in.: przez Komisję ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.  
Radny Bulas pytał czy Komisja ds. RPAiPN rozważała możliwość złożenia do Wójta Gminy wniosku o 
skrócenie godzin pracy - handlu napojami alkoholowymi – np. w sklepie, który prowadzi handel 24 
godziny na dobę; zgodnie z najnowszą nowelizacją ustawy o przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  
Kierownik GOPS wyjaśniła, że jak tylko nowelizacja ustawy zacznie obowiązywać wtedy temat będzie 
przedmiotem posiedzenia Komisji ds. RPAiPN. 
Henryk Brodziak dopytywał o dane dot. używania przez dzieci i młodzież z terenu gminy dopalaczy. 
Kierownik GOPS-u wyjaśnił, że badania na ten temat są prowadzone w placówkach oświatowych oraz 
że działania profilaktyczne również mają miejsce.  
Klaudiusz Kruszewski pytał czy istnieje możliwość wydania zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w miejscu sprzedaży dla sklepu Delikatesy 24 h. Maria Bania odpowiedziała, że jeśli 
tylko lokal spełni warunki przewidziane prawem i zgodnie z uchwałą Rady Gminy będzie możliwość 
ustalenia tzw. punktu, wówczas zezwolenie zostanie wydane.  
Franciszek Sufa zaproponował, aby zastanowić się nad możliwością ograniczenia przez Radę Gminy 
liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych w miejscu jak i poza miejscem sprzedaży.  
Po przedstawieniu członkom Komisji projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na 2018 rok i po 
przeprowadzonej dyskusji, członkowie Komisji postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony 
projekt.  
 
Ad. 3.  
                Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 
na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014 – 2020”. 
Kierownik GOPS-u – Maria Bania omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania 
w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 
2014 – 2020”. 
Komisje po zapoznaniu się z uzasadnieniem projektu uchwały oraz jej treścią, pozytywnie 
zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. 
 
Ad. 4. 

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 
formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania na 
lata 2014 – 2020”.  
Kierownik GOPS-u – Maria Bania omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie zasad zwrotu 
wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego za zakup posiłku lub 
żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w 
zakresie dożywiania na lata 2014 – 2020”.  
Członkowie komisji, po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały i wysłuchaniu przedstawionych 
wyjaśnień, pozytywnie go zaopiniowali. 
 
Ad. 5. 



Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy Krupski Młyn.  

Kierownik GOPS-u – Maria Bania omówiła uzasadnienie podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad 
zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych Gminy 
Krupski Młyn. 
Po wysłuchaniu uzasadnienia oraz zapoznaniu się z treścią projektu uchwały członkowie Komisji Rady 
Gminy postanowili pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad. 6. 

Projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji rewizyjnej na 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Witold Bulas – zapoznał obecnych z uzasadnieniem projektu 
uchwały w sprawie planu pracy komisji rewizyjnej na 2018 rok oraz poinformował o posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej, które odbyło się 16 stycznia br. a poświęcone było ustaleniu planu pracy na 2018 
rok. Witold Bulas przedstawił obecnym treść projektowanego planu pracy na 2018 rok.  
Po przedstawieniu projektu planu pracy na 2018 rok, Komisja pozytywnie go zaopiniowała.  
 
Ad. 7. 

Przedstawienie informacji dot. organizacji szkół i przedszkoli funkcjonujących na terenie 
gminy oraz zasobów użytkowanych na cele sportowe, kulturalne itp.  
Sekretarz Gminy przedstawiła obecnych na posiedzeniu dyrektorów placówek oświatowych oraz 
zapoznała z treścią odpowiedzi na wniosek Klubu Radnych „Dobry Wybór”, która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu, następnie zwróciła się do radnych o przedstawianie swoich pytań 
przedstawicielom jednostek.  
Klaudiusz Kruszewski pytał czy wystarcza miejsca w przedszkolach dla wszystkich dzieci? 
Barbara Furmańska odpowiedziała, że owszem, miejsca jest wystarczająco.  
Witold Bulas pytał o liczbę urodzeń w 2017 roku. Kierownik Furmańska odpowiedziała, że było to 14 
dzieci w Krupskim Młynie a w Potępie dane będą przedstawione na najbliższej sesji.  
Henryk Brodziak przypomniał o wniosku dotyczącym modernizacji boiska w Ziętku oraz odnowienie 
zewnętrznej elewacji budynku Przedszkola w Ziętku. Wyraził nadzieję, że prace uda się zrealizować w 
2018 roku. 
Wójt Gminy odpowiedział, że wnioskowane zadania są przygotowane do realizacji, jednak trzeba 
liczyć się z tym, że aby zdobyć środki na dofinansowanie trzeba spełnić określone procedury oraz, że 
wymaga to czasu. Prosił o cierpliwość. Jednocześnie przypomniał procedury, które obowiązywały w 
przypadku innych zadań inwestycyjnych realizowanych na terenie Gminy.  
Artur Dawydzik wnioskował o uzupełnienie nowych urządzeń na placu zabaw przy Przedszkolu Nr 1 w 
Krupskim Młynie.  
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że wniosek jest znany a urządzenia na placach zabaw są pod stałą 
kontrolą pracowników urzędu, którzy troszczą się o ich prawidłowe funkcjonowanie i dokonują ich 
przeglądów technicznych. Prace na placach zabaw wykonywane są zgodnie z możliwościami 
finansowymi budżetu gminy i poziomem realizacji dochodów budżetowych.  
Klaudiusz Kruszewski pytał o możliwości budowy placu zabaw przed Szkołą Podstawową (przed 
Świetlicą szkolną). Wójt wyjaśnił, że wniosek nie jest nowy, jednak będzie mógł być zrealizowany w 
ciągu najbliższych kilku lat i przypomniał, o kwocie, która przeznaczona była w 2017 roku na 
modernizację ul. Dąbrowskiego wraz z jej nowoczesnym oświetleniem.  
Zespół Szkolno-Przedszkolny w Potępie 
Franciszek Sufa prosił o informację na temat warunków lokalowo-sportowych w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym w Potępie.  
Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Ewelina Chmiel przedstawiła m.in.: informację na temat: 
- warunków lokalowych i sportowych w placówce; dodała, że są zadowoleni z istniejącego stanu 
budynku, 
- wygospodarowania przy ogromnym udziale Wójta Gminy sali lekcyjnej dla klasy VII; 



 
- połączenia świetlicy z biblioteką;  
- ilości uczniów w placówce obecnie jak i w latach poprzednich; 
- otrzymania dwóch interaktywnych tablic w ramach programu „Aktywna tablica”; 
- obsługi, organizacji i godzin otwarcia świetlicy szkolnej; 
- udostępniania uczniom kl. 5 – 7 Hali sportowej w Krupskim Młynie; (w związku z bolączką, którą jest 
brak sali gimnastycznej przy Zespole Szkolono-Przedszkolnym)  
Powiedziała, że bardzo dobrze byłoby mieć do dyspozycji salę gimnastyczną, która ułatwiłaby pracę 
nauczycielom jak i pomogłaby dzieciom w utrzymaniu dobrej kondycji.  
Franciszek Sufa wyraził zadowolenie z tego, że uczniowie korzystają z urządzeń sportowych oraz 
zachęcił do wizyty w placówkach oświatowych gminy, by zobaczyć jak wiele się zmieniło w ciągu 
ostatnich lat. Pytał ilu uczniów jest w placówce. Dyrektor odpowiedziała, że obecnie to 83 uczniów.  
Opowiedział o swoich doświadczeniach z młodzieżą i dodał, że nie był zwolennikiem poprzedniej 
reformy oświatowej, dlatego  ucieszyła go informacja o powrocie do poprzedniego systemu, który 
jego zdaniem będzie zdecydowanie lepszy dla edukacji dzieci i młodzieży. 
Jeśli natomiast chodzi o korzystanie z hali sportowej w Krupskim Młynie przez dzieci i młodzież ze 
szkoły w Potępie, uważa to za świetny pomysł i dodał, że takie wyjazdy powinny odbywać się częściej. 
Należy w pełni wykorzystywać takie możliwości. Wójt wyjaśnił, że problemem, który do tej pory był 
znaczący były koszty, które wynikały z kosztów przejazdu dzieci i młodzieży. Powiedział, że sytuacja ta 
całkiem niedawno uległa zmianie – poprawie. Dodał, że dyskusje na temat częstszych wizyt na hali 
dzieci z Potępy, toczą się już od kilku miesięcy. Wójt Gminy – Jan Murowski poinformował ponadto o 
kolejnych projektach, które planowane są w budżetach na kolejne lata, m.in.: ekopracownia w 
Potępie.  
Witold Bulas zapytał czy są jakieś sugestie, że świetlica jest za krótko? Czy jest to wystarczający czas 
do tego, aby rodzice zdążyli odebrać dzieci po pracy? 
Dyrektor ZSP wyjaśniła, że nie ma z tym problemu, bo jeśli są takie sugestie to wówczas można 
byłoby to zmienić. Gdyby dziecko musiało zostać kilka minut dłużej, to zawsze nauczyciel ma je pod 
opieką czekając na rodzica. Gdyby jednak rodzice zgłaszali, że jest taka potrzeba, wtedy można 
rozważyć temat zmiany godziny pracy świetlicy. Podkreśliła, że opieka nad dziećmi stanowi 
podstawowy obowiązek nauczyciela.  
Ewa Kluba dopytywała, czy w przypadku Przedszkola w Krupskim Młynie byłaby możliwość 
przedłużenia godzin pracy, gdyby zaistniała taka potrzeba, czyli zgłosiliby to rodzice? 
Dyrektor Przedszkola Nr 1 odpowiedziała, że owszem ale obecnie nie ma takiej potrzeby.  
Witold Bulas pytał o to czy ilość sal lekcyjnych w ZSP jest wystarczająca? Dyrektor potwierdził, że 
placówka jest przygotowana do realizacji założeń reformy oświatowej.  
Franciszek Sufa dopytywał, czy boisko przy szkole będzie modernizowane? Wójt wyjaśnił, że 
planowany jest remont wszystkich trzech boisk, w każdej z miejscowości.  
Radny Sufa pytał o ilość dzieci w przedszkolu w Potępie i o sytuację lokalową.  
Dyrektor odpowiedziała, że w grupie jest 25 dzieci oraz że nie było w ostatnim naborze problemów z 
rekrutacją do placówki.  
Franciszek Sufa: jakiego języka dzieci próbują się uczyć? Dyrektor: po rozeznaniu i w celu wyrównania 
szans dzieci, językiem wiodącym jest język angielski (1,5 h w tygodniu, z podziałem na grupy). 
Witold Bulas dopytywał o kryteria, które obowiązują przy naborze do przedszkoli oraz prosił o 
przybliżenie kryteriów, którymi kieruje się dyrektor placówki przy rozpatrywaniu wniosków o 
przyjęcie dziecka do przedszkola. 
Panchyrz Herbert: ile dzieci może być w jednej grupie? Dyrektor – 25 dzieci, to wymóg ustawowy. 
Radny Sufa pytał o to jaka jest atmosfera w pracy w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Potępie? 
Dyrektor placówki podziękowała za troskę i podkreśliła, że przede wszystkim należy skupić się na 
pracy dydaktycznej, bezpieczeństwie i dodała, że zespół jest zgrany i pracuje przede wszystkim dla 
dobra dzieci, bo przecież to one są najważniejsze.  
Franciszek Sufa życzył z nowym rokiem sukcesów w pracy pedagogicznej i wszystkiego dobrego.  
Szkoła Podstawowa nr 1: 



Radny Sufa pytał o możliwości udostępnienia pomieszczeń placówek na inne cele niż oświatowe.  
Małgorzata Dubiel wyjaśniła, że jest kilka pomieszczeń dodatkowych, ale nauczyciele mają mnóstwo 
pomysłów, w jaki sposób je wykorzystać. Opowiedziała o nowoczesnym wyposażeniu pracowni oraz 
o tym, co działo się w szkole i dzieje właściwie każdego dnia. Mówiła o metodach nauczania i 
specjalistach, którzy pomagają dzieciom na co dzień. Opowiedziała o pracowniach, które zachęcają 
dzieci do nauki, ze względu na posiadane funkcje i wyposażenie. Zapraszała do odwiedzenia placówki, 
w tym nowocześnie wyposażonych pracowni. Zachęcała do wizyty w szkole osób w różnym wieku, by 
mogły one zobaczyć i skorzystać z wyposażenia pracowni, gdzie można wiele nauczyć się przez 
działanie, aktywność i przez doświadczenie.  
Henryk Brodziak prosił o przedstawienie bolączek Szkoły Podstawowej w Krupskim Młynie.  
Dyrektor Szkoły opowiedziała o współpracy nauczycieli z młodzieżą oraz o problemach, z którymi 
spotykają się pedagodzy. Podkreśliła, że sytuacja w placówce jest dobra i nie można mówić, że dzieje 
się coś złego. Specjaliści na bieżąco monitorują problemy i starają się je rozwiązywać. Jednym z 
ważnych problemów jest sytuacja, kiedy uczniowie nie realizują obowiązku szkolnego, ponieważ 
wówczas należy wszcząć określoną procedurę, która jest czasochłonna i wymaga dodatkowych 
działań.  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krupskim Młynie opowiedziała o: 

a) niezwykle ciekawej działalności placówki, w tym świetlicy szkolnej;    
b) specjalistach i zespołach, które działają w szkole; 
c) problemach wychowawczych, które miały miejsce;  
d) akcjach, np. owoce w szkole, czy mleko w szkole; 
e) planowanych projektach, m.in.: arboretum; 
f) inwestycjach i remontach, które mają miejsce; 
g) zajęciach pozalekcyjnych i kółkach; 

Wyraziła życzenie, aby nie zabrakło nikomu motywacji do pracy i żeby dzieci chciały się uczyć i 
korzystać z wiedzy nauczycieli. Wyraziła ogromną nadzieję, że w najbliższym czasie uda się 
zmodernizować plac zabaw przy szkole – świetlicy szkolnej by dzieci mogły bawić się na świeżym 
powietrzu, w oczekiwaniu na rodziców po lekcjach. Kolejnym zadaniem, które byłoby niezwykle 
potrzebna dla uczniów jest wyremontowanie boiska przy szkole. Mówiła ponadto o tym, że jak 
wynika z ankiet przeprowadzonych wśród uczniów, szkoła jest pozytywnie oceniana, co jest 
sukcesem osób pracujących w placówce. Podziękowała jednocześnie za wsparcie i zrozumienie 
potrzeb placówki i wyraziła nadzieję na dalszą dobrą współpracę.  
Henryk Brodziak przypomniał, że wniosek dot. placu zabaw został zgłoszony już kilka lat temu, jednak 
jak do tej pory nie udało się go zrealizować.  
Wójt prosił o racjonalne spojrzenie na budżet i jego możliwości. Przypomniał o zadaniach, które 
rozpoczęto wcześniej i o tym, że w przypadku zaplanowania wielu zadań, należy dokonać wyboru 
zadań priorytetowych, co jest niezwykle trudne.  
Bogdan Mika prosił o ocenę, które z zadań (boisko przy szkole czy plac zabaw przy świetlicy) w ocenie 
Dyrektora jest pilniejsze do wykonania? Któremu należałoby przyznać pierwszeństwo do realizacji? 
Dyrektor Szkoły Podstawowej odpowiedziała, że oba zadania są niezbędne, jednak kiedy będzie 
wyremontowane boisko, dzieci przebywające w świetlicy będą również mogły z niego korzystać. Jej 
zdaniem to chyba boisko a potem jeśli tylko będzie taka możliwość to plac zabaw przy szkole. 
Powiedziała o nowych nauczycielach, którzy z energią i entuzjazmem rozpoczęli pracę w szkole oraz o 
tym, że aby zachęcać dzieci i młodzież należy udostępnić im obiekty, z których będzie można 
bezpiecznie i swobodnie korzystać. 
Witold Bulas pytał ile dzieci jest w szkole? – 178. 40 dzieci korzysta ze świetlicy, która czynna jest od 
5.30 do 15.30, nie ma również problemu, gdyby okazało się, że rodzic nie będzie mógł odebrać 
dziecka punktualnie. Godziny pracy świetlicy są wynikiem wniosków rodziców, którzy pracują poza 
gminą i muszą mieć czas na odbiór swoich pociech. Nie ma takiej sytuacji, żeby ktoś potrzebował 
dłużej zostawić dziecko w placówce. 88 osób korzystało z obiadów w grudniu ub. roku; 45 osób 
korzysta z herbaty, 90 – korzysta z programu owoce w szkole. Opowiedziała o zasadach opieki nad 
dziećmi w świetlicy.  



Ewa Kluba pytała o to czy jest w szkole higienistka? 
Dyrektor Dubiel potwierdziła, że opieka pielęgniarska nad dziećmi jest zapewniona.  
Franciszek Sufa podkreślił, w szkole jest sporo uzdolnionej młodzieży i czy w związku z tym nie byłoby 
warto zainteresować się akcją przyznania stypendium dla utalentowanych młodych ludzi? Np. w 
ramach Fundacji „Dzieło nowego Tysiąclecia” Dodał, że przyznanie wieloletniego stypendium 
wymagałoby ogromnej odpowiedzialności,  gdyż jest to niezwykle trudne zadanie. 
Dyrektor Szkoły wyjaśniła, że zdolni uczniowie są wyróżniani udziałem w wycieczkach oraz nagradzani 
za dobre wyniki i szczególne osiągnięcia w nauce. Nauczyciele przyznając nagrody starają się zachęcać 
uczniów do nauki i uzyskiwania dobrych ocen. Są spotkania dla absolwentów gimnazjum; uczniowie 
otrzymują również nagrody Wójta Gminy na koniec roku szkolnego. Wielu sponsorów wspomaga 
działalność szkoły, np. fundując nagrody dla szczególnie uzdolnionych uczniów.  
Witold Bulas pytał o dzieci, które jedzą obiady, czy te 80 dzieci to wszystkie korzystające z obiadów 
czy są to dzieci z rodzin ubogich.  
Dyrektor odpowiedziała: 88 obiadów było w grudniu, a w tym są obiady dzieci opłacane przez Caritas 
(3), przez GOPS (spełniające kryterium dochodowe) oraz pozostałe, opłacane przez rodziców. Obiad 
jest przygotowywany na miejscu, jest dwudaniowy i kosztuje obecnie 3 zł; jest smaczny, pożywny i na 
pewno lepszy niż niepełnowartościowa przegryzka. Można wykupić go każdego dnia rano czy też 
wykupić abonament na cały miesiąc.  
Przedszkole nr 1 w Krupskim Młynie 
Roman Piksa pytał o języki obce, których uczą się dzieci w przedszkolu w Krupskim Młynie. 
Dyrektor Żurowska odpowiedziała, że uczą się jęz. niemieckiego; jeśli jest taka wola rodziców, to 
dodatkowo wtedy, za odpłatnością, dzieci uczą się jęz. angielskiego. Dyrektor poinformowała, że jak 
się okazało, były ogromne trudności ze znalezieniem lektora jęz. angielskiego. Wytłumaczyła między 
innymi, że fakt, iż obecnie nie prowadzi się w przedszkolu zajęć z j. angielskiego wynika z braku 
chętnych lektorów, pomimo przeprowadzonego procesu rekrutacji. Takie rozwiązanie jest obecnie 
ale od nowego roku szkolnego może ulec zmianie. 
W. Bulas ile jest dzieci w przedszkolu. Dyrektor placówki: jest 75 (czyli 3 grupy). Radny pytał o zasady 
naboru. Dyrektor wyjaśniła i dodała, że wnioski mogą być odrzucone ze względu na wiek dziecka, 
gdyż wówczas kryteria naboru nie zostały spełnione.  
Radni Sufa i Bulas pytali jak wygląda sytuacja lokalowa w Przedszkolu w Ziętku oraz w Krupskim 
Młynie przy Zawadzkiego i jakie są bolączki dyrektora oraz czy powierzchnia jest wystarczająca dla 
dzieci?  
Radny Bulas interesował się czy zajmowanie obiektu przy Zawadzkiego przez dodatkowe trzy 
podmioty nie jest ograniczeniem dla rozwoju przedszkola i możliwości przyjęcia większej ilości dzieci. 
Dyrektor przedszkola: odpowiedź jest prosta.. jeśli ktoś ma możliwość mieć więcej pomieszczeń to 
chętnie je zagospodaruje. Przestrzeń jest wystarczająca na tą chwilę; dajemy sobie radę. Przedszkole 
jest bardzo ładne i zaprasza do odwiedzin budynku jak i strony internetowej przedszkola.  
Klaudiusz Kruszewski – jakie są bolączki finansowe placówki? 
Dyrektor Żurowska odpowiedziała, że zawsze jakieś są.. Wyraziła nadzieję na odnowienie placu 
zabaw przy przedszkolu w Krupskim Młynie.  
Obecna na posiedzeniu Lucyna Mielczarek – mieszkanka Gminy przy okazji dyskusji na temat 
placówek oświatowych wnioskowała o budowę placu zabaw w Krupskim Młynie. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w 2018 roku zaplanowano realizację wielu zadań, jednak możliwości budżetu 
są ograniczone. Wnioski są zasadne i jeśli tylko będzie taka możliwość to poczynione będą starania o 
budowę czy modernizację placu zabaw.  
Elżbieta Laprus – mieszkanka Gminy, zabierając głos, wnioskowała o odnowienie urządzeń na placu 
zabaw przy osiedlu W-70 oraz zwróciła uwagę na brak cienia na terenie placu a tym samym 
niemożności korzystania z placu zabaw w słoneczne dni.  
Wójt Gminy podziękował za zgłoszenie problemu i prosił o zgłaszanie bieżących wniosków radnym, 
którzy będą mogli przekazać je do realizacji.  
Franciszek Sufa prosił o rozważenie propozycji aby wyznaczyć więcej przestrzeni dla dzieci, prosił aby 
pomyśleć o innym sposobie zagospodarowania pomieszczeń w budynku przy ul. Zawadzkiego 3.  



Witold Bulas powiedział, że należałoby na bieżąco sprawdzać dane statystyczne dot. ilości urodzeń, 
żeby można było zaplanować działania, które zmierzają do sprawowania opieki nad dziećmi od 
urodzenia do 3 lat, kiedy to będą mogły być zapisane do przedszkola. Prosił o rozważenie tematu 
sprawowania opieki nad dziećmi do 3 lat.  
Wójt Gminy odpowiedział, że więcej informacji na temat liczby urodzeń i zgłoszonych problemów 
będzie przedstawionych na najbliższej sesji Rady Gminy.  
Pani Przewodnicząca podziękowała za przybycie Paniom Dyrektorkom i również radny Bulas wyraził 
podziękowanie w imieniu Klubu za przybycie i udzielenie odpowiedzi, które były zawarte we Wniosku 
Klubu Radnych Dobry Wybór i intencji Klubu doszło do spotkania.  
Radni podziękowali za przybycie na posiedzenie Komisji mieszkańców.  
 
Ad. 8.  
 Sprawy bieżące.  

1. Roman Piksa pytał Wójta o działania związane z przeznaczeniem lokalu mieszkalnego w  
Ziętku bl. Nr 6. Dopytywał o posiedzenie Komisji Mieszkaniowej, podczas której 
przedmiotowe mieszkanie miało być przeznaczone do przydziału.  
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że posiedzenie Komisji zostało przesunięte w związku z 
przesunięciem terminu oddania innych lokali, które również będą mogły być przeznaczone do 
przydziału w ramach lokali komunalnych.  
Wójt Gminy przypomniał, że zgodnie z obowiązującymi przepisami Wójt Gminy wraz z P. 
Skarbnik są odpowiedzialni za finanse gminy – budżet gminy i podejmują działania by 
pozyskiwać dochody po to by móc realizować zaplanowane wydatki, których jest sporo.  
Radny Piksa zarzucił Wójtowi, że ten obiecał przeznaczenie mieszkania do przydziału a tak się 
niestety nie stało. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że do przydziału podczas Komisji Mieszkaniowej przeznaczone będą te 
mieszkania, które zaspokajają potrzeby mieszkańców Gminy. 
Roman Piksa stwierdził, że w takim razie Wójt nie dotrzymał słowa, mówiąc o przeznaczeniu 
przedmiotowego lokalu do przydziału.  
Wójt odpowiedział, że radny nie ma świadomości budżetowej i dodał, że jak do tej pory 
mieszkaniowe potrzeby mieszkańców są zaspokojone, dlatego takie a nie inne decyzje są 
podejmowane.  
Ewelina Kornek przypomniała, że na poprzedniej sesji padły ustalenia, co do procedury 
postępowania z mieszkaniami (dwukrotne wystawianie do przetargu, a gdy nie wyłoniono 
kupującego - przekazywanie mieszkania do zasobów pod wynajem) i w tej sytuacji złamano tę 
procedurę.  
Witold Bulas przypomniał, że zasadą przetargu jest to, że jeśli mieszkanie będzie wystawione 
do przetargu a nie zostanie sprzedane to wówczas obniżana jest jego cena,  a licząc koszty 
przygotowania przetargu oraz czas gdy mieszkanie stało puste również generowało koszty, 
Bo sumując w/w koszty i obniżenie wartości mieszkania po przetargach to nie będzie tylko  
obniżenie wartości mieszkania z 68 tys. zł na 65 tys. zł  tzn. 3 tys. różnicy jak sugeruje Wójt ale 
w łącznej kalkulacji kosztów będzie to  55 tys. zł. Radny Bulas przypomniał przykład 
mieszkania  przy ul. Sienkiewicza 1 gdzie pierwotna wartość mieszkania ustalona była na 110 
tys. a sprzedane zostało wiemy za jaką cenę. Radny sugerował aby nie tracić pieniędzy na 
utrzymanie nie sprzedanego mieszkania tylko może lepiej byłoby przeznaczyć je do przydziału 
i wtedy koszty utrzymania lokalu ponosić będą najemcy a nie budżet gminy.  My mamy 
świadomość  w jakim stanie jest budżet dodał radny Bulas. Ustalenia dokonane zostały na 
sesji a Wójt zapewnił, że je zrealizuje, co się jednak nie stało. Radny Bulas przypomniał, że 
radny Brodziak przystał na podjęcie uchwał o przeznaczeniu do sprzedaży innych lokali pod 
warunkiem zrealizowania obietnicy Wójta. Trzeba dążyć do zajęcia lokalu, żeby nie stało 
puste i żeby można było otrzymać z tego tytułu dochody.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że zmieniły się warunki i stąd zmiana decyzji.  
Witold Bulas podkreślił, że słowo dane przez Wójta jest ważne i należy go dotrzymać. 



Klaudiusz Kruszewski wnioskował, aby przeanalizować sytuację lokali, których nie udało się 
do tej pory sprzedać, może należałoby zmienić zasady wykupu na bardziej korzystne dla 
mieszkańców, by ich zachęcić do zakupu a nie zniechęcać. Może można byłoby w jakiś sposób 
zobowiązać najemców do wykupu w późniejszym terminie?  
Wójt Gminy wyjaśnił, że nie można tego zrobić, jest to niezgodne z przepisami.  
Sekretarz Gminy przypomniała, że we wrześniu 2017 roku wysłano pisma do najemców lokali 
w Ziętku z informacją o możliwości wykupu mieszkań na atrakcyjnych warunkach. Jednak jak 
się okazało, zainteresowanie było niezbyt duże. Dodała, że gdyby zainteresowanie było 
większe, wówczas będzie można rozważyć zasady i koszty przeznaczenia do sprzedaży 
posiadanych lokali komunalnych.  
Jacek Kiszkis dodał, że być może wtedy będzie to zachęta dla tych, którzy są niezdecydowani.  

2. Członkowie poszczególnych Komisji przygotowały sprawozdania z działalności za 2017 rok 
oraz plany pracy na 2018 rok, by przedstawić je na najbliższej sesji Rady Gminy.  
 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 18.00. 
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